
Tramwaj, willa, procedury i radni
MI JAJA prawie dwa miesiqce od wydania wyroku przez Naczelny 
Sqd Administracyjny, w ktörym ten stwierdzit naruszenia prawa 
przy procedurze wywJaszczen i decyzjach dotyczqcych realizacji 
najwiQkszej ostatniego cwforcwiecza inwestycji komunikacyjnej 
w Szczecinie -  wartej prawie 240  min zt budowy pierwszego 
4-kiiometrowego odcinka trasy tramwajowej na prawobrzeze.
W oczekiwaniu na uzasadnienie o komentarz do sprawy 
poprosiiismy radnych komisji ds. budownictwa w Radzie Miasta. 
Zc aiismy ich tez o to, czy i jakie konsekwencje moze miec 
ten werdykt.

Piotr K^sik (SLD), 
przewodnicz^cy:

-  Ten wyrok 
stawia pod zna- 
kiem zapytania 
caty proces in- 
w e s t y c y j n y .
Mam nadziejQ, 
ze m iasto po- 
p rzez sw oich 
p r a w n i k o w  
i swoje stuzby 
doprow adzi do porozum ienia, 
by w zaden sposöb nie zostala 
zaklöcona realizacja tego waz- 
nego potrzebnego projektu. Na 
pewno nie je s t to komfortowa 
sytuacja dla prezydenta ani dla 
tych wszystkich, ktörzy kibicujq 
tej inwestycji. Z drugiej strony 
troch^ to smutne, ze jedna osoba 
czy tez jakis podmiot sq w stanie 
utrudniac bqdz blokowac liczo- 
nq w setki milionöw inwestycji, 
w przypadku, kiedy budynek nie 
jest niszczony, a ma zostac prze- 
niesiony o kilkadziesi^t metrow

dalej i malo tego -  nie b^dzie 
sluzyl prywatnym mieszkaricom, 
ale b^dzie w nim  prowadzona 
dzialalnosc publiczna i b^dzie 
on sluzyc wszystkim. To smutne 
i trudne.

Jolanta Balicka
(Szczecin dla Pokoleri),
wiceprzewodnicz^ca:

-Byly uchybie- 
nia, ale osoby 
z Wydziatu In
westycji Miej- 
skich w urzQ- 
dzie twierdzq, 
ze ten  wyrok 
NSA nie naka- 
zuje wstrzyma- 
nia inwestycji, 
a jedynie wskazuje, ze na pewnym 
etapie doszto do tych uchybieri. 
Jak sadzQ, z powodu tego wyroku 
duzych konsekwencji raczej nie be- 
dzie. Asamo zadanie realizowane 
jest w dobrym tempie i powinno 
zakoriczyc si$ w wyznaczonym ter-

minie. Jestem  optymistkq. A jesli 
chodzi o stowarzyszenie i miesz- 
karicöw bytej willi Gruenebergöw, 
ktora przeciez dopiero niedawno 
zostala wpisana do rejestru zabyt- 
köw, a takze o ich dzialania, to 
uwazam, ze powinni byc zadowo- 
leni nie tylko z tego wyroku, ale 
i z dalszej wspötpracy z miastem.

Jan Postuszny (PO): 
Przerazajqce, 

ze to kolejna 
mi e j s k a  in- 
westycja, przy 
k törej popel- 
n ione zostaly 
tak karygodne 
bl^dy. M iasto 
placi przeciez 
u r z Q d n i k o m  
niem ale pieniqdze, zleca na ze- 
wn^trz uslugi, tworzy stanowiska 
inspektorow nadzoru, zatrudnia 
inzynieröw kontraktu. Az nie chce 
siQ wierzyc, ze mozna byto popetnic 
gafy przy podziale dziatki grun- 
tu, wywtaszczaniu nieruchomosci 
i zatwierdzaniu projektu budow- 
lanego. Przeciez to przechodzi 
przez dziesiqtki rqk fachowcöw 
miejskich! Konsekwencje mogq 
byc bolesne. Zainteresowani po 
tym wyroku na pewno b^d^ do- 
magac siQ odszkodowan i smiem 
podejrzewac, ze niemalych. Widac, 
ze miasto wykorzystalo tu  bez- 
wzgl^dnie przewagQ nad zwyklymi

mieszkancami, posluzylo sie silq 
aparatu urzQdniczo-prawnego, by 
narzucic rozwi^zania nie przez 
wszystkich akceptowane.

Witold Dabrowski (PiS):
-  Cel publiczny, 
jakimwtymwy- 
padku jestpotq- 
czenie tramwa- 
jowe lewobrzeza 
m iasta z jego 
prawobrzez^m, 
powinni miec 
przewage nad 
interesempoje- 
dynczych osöb czy grupy osöb. Nie 
widzs tez nie zdroznego w przesu- 
niQciu willi w inne miejsce, bo nie 
jest to zabytek klasy zamku wawel
skiego. Trzeba jednakwielowatkowo 
i bardziej wnikliwie analizowac 
skutki wniosköw, a nast^pnie decyzji 
o wpisaniu do rejestru zabytkow 
zanim one zapadnq. Decyzje w spra- 
wie inwestycji i willi Grueneberga 
podejmowane byly przez kilka or- 
ganöw: od konserwatora zabytkow 
przez prezydenta, wojewodq i s^d 
przy wspötpracy wielu osöb facho- 
wo do tego przygotowanych. Nie 
sqdze, aby byly one podejmowane 
lekkomyslnie lub w zmowie. Mimo 
to NSA wykazat naruszenia prawa. 
Jesli w ich wyniku ktos zostal skrzyw- 
dzony, niezb^dne b^dzie rozsEjdne 
zadoscuczynienie.

Not. i fot. Miroslaw WINCONEK


